
     
 
Muistio kausiasukastoimikunnan kokouksesta 1/2019  
Aika:  20.3.2019 klo 9.00-11.20 
Paikka: Kuhmoisten kunnanvirasto 
 
Osallistujat: 
Eija Heinonen, poissa, ilmoittanut esteestä 
Arto Kummala 
Minna Korppila 
Martti Kankkunen 
Mikko Sinko 
Ari Kajander, poissa 
Pentti Rauhala, sihteeri 
Liisa Kontturi, pj 
 
Lauri Pasanen, rakennustarkastaja 
 
 
 
1. Kokouksen avaus 
 
2. Läsnäolijoiden toteaminen 
Eija Heinonen ilmoittanut esteestä. 
 
3. Vapaa-ajan asuntojen käyttötarkoituksen muutos 
 
Rakennustarkastaja Lauri Pasanen osallistui kokoukseen kutsuttuna asiantuntijana ja vastasi vapaa-
ajan asuntojen käyttötarkoituksen muuttamista koskeviin kysymyksiin. 
 
3. Kausiasukastoimikunta järjestäytyy  
 
3.1 Kausiasukastoimikunnan tehtävät, säännöt, päätöspöytäkirja,  
- pöytäkirjojen tallennuspaikat 
 
PE: Kuhmoisten vapaa-ajan asukkaat ry tallentaa kausiasukastoimikunnan päätöspöytäkirjan 
yhdistyksen kotisivuille  
  
3.2 Kokouksiin osallistuminen ja poissaolotapauksessa edustajan käyttäminen 
 
3.3.Uudet jäsenet 
 
3.4. Kutsutut asiantuntijat 
 
Päätös: Uusi jäsen vuoden 2012 kesäkuhmoislainen Mikko Sinko esittäytyi. 
 
Päätettiin ehdottaa kunnalle, että kausiasukastoimikunta mainittaisiin kunnan nettisivuilla ja että ko. 
kohdassa viitattaisiin siihen, että toimikunnan pöytäkirjat löytyvät Kuhmoisten vapaa-ajan 
asukkaiden yhdistyksen nettisivulta. 
 
Päätettiin ehdottaa Kuhmoisten vapaa-ajan asukkaiden yhdistyksen hallitukselle, että se pyytäisi 
Kuhmoisten Yrittäjiä nimeämään kausiasukastoimikuntaan kaksi uutta lisäjäsentä. 
 
  



4. Kausiasukastoimikunnan tehtävät 
 
4.1  Kausiasukkaiden talousvaikutus, kulutusvaikutus Kuhmoisten kunnan taloudelle, 
elinvoimaisuudelle 
 
 Skenaariot: 

− vapaa-ajan asumisen kehittämiseen panostetaan entistä enemmän ja mökkeilyn suosio vain 
kasvaa. 

− Pessimistinen skenaario puolestaan kuvaa tilannetta, missä vapaa-ajan asumiseen, sen 
palveluihin ja mökkien kuntoon ei panosteta, mikä vähentää mökkeilyä alueella. 

 
Päätös:  Todettiin, että Suomen väestön keskittyminen suuriin kaupunkeihin voi lisätä Kuhmoisten 
mahdollisuuksia kasvattaa kausiasutusta Kuhmoisten sijaitessa lähellä suuria keskuksia.. 
Pendelöintiväestön ja kausiasukkaiden ero voi vähentyä. Uusi kausiasukasväestö tarvitsee 
enemmän palveluita kuin entinen. Todettiin, että yrittäjien palveluverkosto palvelisi sekä yritysten 
liiketoimintaa että kausiasukkaiden palvelujen saamista. 
 
5. Vapaa-ajan asumisen tavoiteohjelman laatiminen 
 
5.1.Kausiasukkaiden merkityksen kannalta vapaa- ajan asutuksen tavoiteohjelma olisi toimenpide, 
jolla kunta voisi ottaa paremmin huomioon kausiasumisen kehittämiskohteena. 
  
5.2. Vapaa-ajan asunnon käyttötarkoituksen muutos vakituiseksi asunnoksi, lupamenettely. 
Käsiteltiin kohdassa 3. 
 
5.3 Tulevat Sote/uudet muutokset esim. Terveydenhuolto Jämsän kaupungilla 
  . 
5.4 Jätevesiasetuksen voimaantulo 31.10.2019  
 Miten tilanne Kuhmoisissa? 
Käsiteltiin kohdassa 3. 
 
Päätös: Päätettiin, että yhdistys nimeää kaksi henkilöä valmistelemaan vapaa-ajan asumisen 
tavoiteohjelmaa sekä että pyydetään kuntaa ja yrittäjiä nimeämään edustaja valmisteluun. 
Valmisteluryhmän työskentelyä varten perustetaan WhatsApp -ryhmä. 
 
6. Kuhmoisten vapaa-ajan asukkaat ry:n jäsenten palautetta 
 
6.1. Vesiasiaa, näytteet 
6.2. Paikka biologisille jätteille talviaikaan.  
esim. ehdotus: 
6.3.Kunnan kylien teiden tilanne talviaikaan  
6.4. Palvelujen näkyminen esim. rakentajista nettisivut 
6.5. Muuttuva maaseutu 
6.6. Kuhmoisten elinvoimaisuuden tukeminen, uusia tuulia palveluosaamiseen 
6.7 Yhteisöllinen toiminta eri tapahtumien järjestelyissä 
 
Päätös: Päätettiin, että yhdistyksen toimesta otetaan yhteys Jämsän seudun jätehuoltoon ja 
selvitetään mahdollisuus saada biojäteastioita talvikaudeksi alueelliseen jätehuoltopisteisiin. 
 
Todettiin, että jätevedenpuhdistamoasia vaatii lisäselvityksiä. ELY-keskus vastaa mittauksista ja 
näytteidenottopaikoista. Suurin osa kunnista hakenut lisäaikaa uusien puhdistusvaatimusten 
aiheuttamien investointien toteuttamiseen. 
 
7. Lausuntoja ja esityksiä kausiasukkaita ja vapaa-ajan asukkaita koskevista asioista 
 
7.1. Kunnan pyytämät lausunnot 
 
7.2. Yhdistyksen antamat lausunnot, kuntastrategia 2017 
 
  



8. Kuhmoisten vapaa-ajan asukkaat ry:n näkyminen 
 

− 29.1.2019 Sitra, Erätauko: Suomi keskustelee ilmastonmuutoksesta 
− 9.3.2019Kuoksenjärven hiihto. Peruttu jäätilanteen vuoksi 
− Roskat pois nurkista- tempaus 25.5 ja 24.8 
− OmaMökki= Asu ja remontoi- messuilla 4-7-4-2019 edustaja ja esittelijä 
− Kuhmoisten vapaa-ajan asukkaat Jukolaan joukkue, Kangasala 15.-16.6.2019 
− Päijälä – foorumi 17.8.2019, yhdessä Päijälän kyläyhdistyksen kanssa, osallistujajoukon 

monipuolistaminen 
− Kuhmoinen kiepsahtaa kesään 
− Kuhtuutori 
− 6.7.2019 klo 17.00- Kuhmoisten vapaa-ajan asukkaat ry:n vuosikokous Kuhmoisten 

kirjastossa, esitelmä Jaakko Heinämäki 
− 7.7.2019 klo 10.00 Kesäasukkaiden kirkkopyhä, Kuhmoisten seniorit, Kuhmoisten vapaa-

ajan asukkaat ry  
− 8.7.2019 Historiapiiri Kissankulmalla 

 
Päätös:  Merkittiin tiedoksi. Minna Korppila totesi yhdistysavustusten olevan haussa ja että Päijälä-
foorumiin voi hakea kohdeavustusta. Sovittiin, että Päijälä-foorumin valmistelua varten perustetaan 
WhatsApp -ryhmä. 
 
9. Muut asiat 
 
10. Seuraavan kokouksen sopiminen 
 
Päätös: Päätettiin pitää seuraava kokous pe 6.9.2019 klo 10 Kuhmoisten kunnantalolla. 
 
11. Kokouksen päättäminen 
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.20. 
 
    Muistion laati 
     
    Pentti Rauhala 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


